## 朝陽科技大學 096學年度第1學期教學大綱 Introdution to Social Work 社會工作概論

當期課號	3743	Course Number	3743
授課教師	蕭文高	Instructor	HSIAO,WEN KAO
中文課名	社會工作槪論	Course Name	Introdution to Social Work
開課單位	老人服務事業管理系(四進)一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程旨在協助學生了解何謂社會工作、社會工作的歷史、社會工作的內涵、社會工作人員所扮演的角色,期待透過這學期的學習,讓同學對社會工作的發展歷程、基本價值觀、本質、方法、技術有基本的瞭解,提高對社會工作相關課程的學習興趣。 未來四年的學習打下良好的基礎。	Objectives	This course is to help students understand what is social work, history, basic concepts and ideas of social work, and the role of social workers.  Throughout the classes, students are expected to learn the basic understanding of development, basic value, characteristics, methods, and skills in social work. Furthermore, it is designed to inspire the interest to the related courses of social work, which is beneficial to the coming study in this field.
教材	1.呂寶靜主編(2002)。《社會工作 與臺灣社會》。台北:巨流。 2.沈瓊桃等譯(2002)。《社會工作 概論》。臺北:學富文化。(Rex A. Skidmore 原著)	Teaching Materials	
成績評量方式	1.出席(20%) 2.期中考試(30%) 3.期末考試(30%) 4.學期報告(20%)	Grading	1.Attendance: 20% 2.Midterm Exam.: 30% 3.Terminal Exam.: 30% 4.Term Paper: 20%
教師網頁	_		
教學內容	本課程之教學內容著重在基本社會工作相關概念之介紹,並試圖將其運用至臺灣社會,主要教學內容包含以下幾個部份: 1.社會工作的基本概念2.貧窮議題3.弱勢群體與社會工作4.社會工作的實務領域5.社會工作倫理	Syllabus	Teaching contents of this course focus on the introduction to foundametal concepts of social work. Furthermore, its implications for Taiwan society will be discussed. Main topics of this course include:  1.Fundamental principles of social work. 2.Poverty issues. 3.Disadvantaged and social work. 4.Practical fields and social work. 5.Social work ethics.

尊重智慧財產權,請勿非法影印。